

Dear reader,

Thank you for your interest in our work and in the first longitudinal ÉpStan report on the pilot project “*ALPHA – zesumme wuessen*”, which examines the developmental trajectories of the first cohort of students who began their primary education within the framework of the pilot project in 2023/24 and have now been assessed a second time in C3.1.

The report has been finalized and includes a methodology, results, and discussion section. We applied research procedures that are consistent with those used in previous ÉpStan reports (e.g., [ALPHA Report 2024](#) and [Intermediary ALPHA Report 2025](#)).

However, some of the findings differ from the expectations related to the pilot project.

At the request of the Ministry of Education, Children and Youth (MENJE) and the SCRIPT, the report therefore remains under embargo until July 2026 and an additional scientific review involving the advisory board of the “*ALPHA – zesumme wuessen*” pilot project is being conducted.

We appreciate your understanding and your continued interest in our research.

Please do not hesitate to reach out in case of further questions.

Best regards,

The LUCET team (Luxembourg Centre for Educational Testing)

---

Chère lectrice, cher lecteur,

Nous vous remercions de l'intérêt que vous portez à notre travail ainsi qu'au premier rapport longitudinal ÉpStan sur le projet pilote « *ALPHA – zesumme wuessen* », qui examine les trajectoires de développement de la première cohorte d'élèves ayant commencé leur scolarité primaire dans le cadre du projet pilote en 2023/24 et ayant désormais été évalués une seconde fois en C3.1.

Le rapport a été finalisé et comprend une section méthodologique, une section de résultats ainsi qu'une section de discussion. Les procédures de recherche que nous avons appliqué sont conformes à celles utilisées dans les précédents rapports ÉpStan (par exemple le [rapport ALPHA 2024](#) et le [rapport intermédiaire ALPHA 2025](#)).

Toutefois, certains résultats diffèrent des attentes liées au projet pilote.

À la demande du Ministère de l'Éducation nationale, de l'Enfance et de la Jeunesse (MENJE) et du SCRIPT, le rapport reste donc sous embargo jusqu'en juillet 2026 et une révision

scientifique supplémentaire impliquant le comité consultatif du projet pilote «*ALPHA – zesumme wuessen* » est en cours.

Nous vous remercions de votre compréhension et de l'intérêt continu que vous portez à nos recherches.

Nous restons à votre disposition pour toute question complémentaire.

Meilleures salutations,

L'équipe du LUCET (Luxembourg Centre for Educational Testing)